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Dave Day
Dr Dave Day is the leading researcher in Britain concerned with the history of coaching and training and his work of 2012, Professionals, Amateurs and Performance: Sports Coaching in England, 1789-1914, published by Peter Lang, is considered the seminal text on this topic. He has published extensively in sports history and coaching journals, as well as in books on sport and leisure, and has collaborated with other researchers at home and abroad. He organises a biannual coaching conference and regular annual sports history symposia, many of which have resulted in edited collections of papers. Dave was elected Vice-Chair of the British Society of Sports History in September 2014 and he is on the editorial boards of both the Sport in History and Sports Coaching Review journals. In his role as Head of Faculty Research degrees at MMU Cheshire, Dave is responsible for managing all postgraduate researchers and for developing the faculty graduate school. He is currently Director of Studies for six PhD students, on topics ranging from Manchester football to Victorian women's leisure, and he is supervising a number of other researchers, some of whom are studying the historical background to the regional development of sport and leisure. He leads the faculty research interest group that encompasses both coaching and sports history and he was submitted as one of MMU's leading researchers in history to the recent UK Research Excellence Framework (REF) exercise. He can be contacted on D.J.Day@mmu.ac.uk or via Twitter on @SpLeisH.

Dave Day
Dr Dave Day est le chercheur le plus connu en Grande-Bretagne dans le domaine de l'histoire de l'entraînement et de la formation sportive. Son livre, paru en 2012, et intitulé ; Professionnels,  Amateurs et Performance : l'Entraînement  sportif en Angleterre, 1789-1914,  (Peter Lang), est considéré comme un texte fondamental sur ce sujet. Il a beaucoup publié sur l'histoire sportive et dans les journaux d'entraînement, aussi bien que dans des livres sur le sport et le loisir ; il a collaboré avec d'autres chercheurs en Grande-Bretagne et à l'étranger.
Dave Day organise une conférence biannuelle sur l’histoire de l'entraînement et des symposiums réguliers sur l'histoire sportive dont beaucoup ont abouti à des publications. Il a été élu Vice-président de la Société britannique d'Histoire  du sport en septembre 2014 et il est fait partie de nombreux Comités de rédaction de revues tant le domaine de l'histoire que du Sport. Il est responsable de Diplômes de recherche à la Faculté de Cheshire dépendant de Manchester Metropolitan University et est responsable de la gestion de tous les chercheurs étudiant post-licence et contribue à développer le troisième cycle de la faculté.
Il est actuellement le directeur d'études de six doctorants, sur des sujets s'étendant du football à Manchester au loisir féminin dans l’Angleterre victorienne. Par ailleurs, son expertise est reconnue auprès de nombreux autres chercheurs qui étudient le contexte historique du développement régional du sport et du loisir. Il mène le groupe de recherche de faculté qui réunit aussi bien l’entraînement que l'histoire sportive SpLeish). Enfin, il a été proposé comme un des chercheurs principaux de MMU en histoire pour faire partie du récent Cadre d'Excellence de Recherche britannique (REF) l'exercice. On peut entrer en contact avec lui sur D.J.Day@mmu.ac.uk ou via Twitter sur @SpLeisH.

Samantha-Jayne Oldfield
Sam Oldfield completed her BA in Coaching and Sports Development at MMU Cheshire; her undergraduate dissertation focussing on soccer spectators from the early twentieth century. Following the success of her degree, she embarked on an MPhil/PhD in September 2008 within the area of Sport History. Drawing from her knowledge in the field she took a role as an Associate Lecturer at MMU Cheshire and Glyndwr University before securing a full-time position at MMU Cheshire as a Lecturer in Sport History in 2012 where she continues to work whilst completing her PhD at the same time. Her thesis is now submitted and she will have had her examination and viva by the time she visits Besancon. Sam is Book Reviews editor for the journal Sport in History and she is dedicated to the history of Victorian Britain, specifically nineteenth century sport, sporting entrepreneurs and biographies. She is currently continuing to develop her work on Manchester sporting publicans, creating individual biographies of those involved within local pedestrianism for the production of a prosopographical database. Sam can be contacted on S.J.Oldfield@mmu.ac.uk or via Twitter on @sammyoldfield.

Samantha-Jayne Oldfield
Sam Oldfield a effectué son diplôme de Bachelor sur l'entraînement et le développement Sportif à Cheshire MMU. Son mémoire traitait des spectateurs en football au premier vingtième siècle. Après son diplôme, elle s'est engagée dans un master et un doctorat en septembre 2008 dans le domaine de l’histoire du sport. Elle a rempli le rôle de Conférencier Associé au Cheshire MMU (ATER) et l'Université Glyndwr avant de candidater sur un poste à plein temps au Cheshire MMU en histoire du sport en 2012. Elle poursuit son doctorat dans le même temps. Sa thèse sera soutenue lorsqu’elle rendra visite à Besançon le 11 décembre. Samantha-Jane Oldfied a rédigé plusieurs recensions de livres pour la revue Sport in History (classée en 74ème et 22ème section du CNU) consacrée à la période victorienne, et plus spécifiquement sur le sport au dix-neuvième siècle, ainsi que sur les entrepreneurs sportifs (biographies). 
Elle continue actuellement son travail à Manchester sur les patrons de bistrot sportifs, réalisant des biographies individuelles d’un certain nombre d'entre eux impliqués dans la course à pied pour produire une base de données prosopographique. 
On peut entrer en contact avec Samantha sur S.J.Oldfield@mmu.ac.uk ou via Twitter sur @sammyoldfield.

